
 

  

 

  

 

 

 

 

Referat Psykiatriens fælles sam-
ordningsudvalg 12. nov. 2021 

 

 

  

 Katrine Ring, fagdirektør i Socialforvaltningen i 

Københavns Kommune (kommunal formand - og mødele-

der) 

Lone Bjørklund, vicedirektør i Region Hovedsta-

dens Psykiatri (regional formand) 

Annette Randløv, praktiserende læge og PLO-H re-

præsentant (formand – PLO-H)  

Charlotte Djuraas, leder af PPR i Gladsaxe Kommune  

Claus Jørgensen, leder af familieafdelingen i 

Gladsaxe kommune 

Henrik Søltoft-Jensen, centerchef på Psykiatrisk 

Center Nordsjælland  

Jacob Franck Larsen, centerchef på Psykiatrisk 

Center Ballerup  

Kommune 

Kresten Dørup, centerchef på Børne- og Ungdoms-

psykiatrisk Center   

Lene Lilja Petersen, centerchef i Rudersdal Kom-

mune  

Socialpolitik og Udvikling 

Socialforvaltningen 

Dagsorden 

MØDEDATO 12. november 2021 

TID 13.00 – 15.00 

STED Københavns Kommune Rådhuset 

 

 

 

15. november 2021 

Sagsnummer 

2020-0841151 

 

Dokumentnummer 

2020-0841151-12 

 

Sagsbehandler 

Stine Sada Nogawa 



 Side 2  

  

Leon Engly Honoré, centerchef i Tårnby Kommune  

Line Duelund Nielsen, centerchef på Psykiatrisk 

Center København  

Mette Bertelsen Fredsgaard, centerchef på Psyki-

atrisk Center Glostrup 

Mie Carstensen, borgercenterchef i Københavns 

Kommune 

Winnie Brandt, chefkonsulent i Det nære sundheds-

væsen – Region Hovedstaden  

Stine Sada Nogawa, specialkonsulent i Københavns 

Kommune (sekretær og referent)  

Lotte Pihl Paulsen, specialkonsulent i Region Ho-

vedstadens Psykiatri (sekretær) 

Tone Nymann Nielsen, konsulent i Region Hovedsta-

dens Psykiatri (sekretær) 

 

Gæster: 

Martin Sandberg Buch, projektchef i VIVE – Det 

Nationale Forsknings- og Analysecenter for Vel-

færd (deltager under pkt. 3) 

Gitte Krogager, teamleder i Patientlogistik og 

Dataafdelingen i Region Hovedstadens Psykiatri 

(deltager under pkt. 4) 

Marie Maul, specialkonsulent i Region Hovedsta-

dens Psykiatri 

Søren Sandahl, KKR 

 

Afbud:  

Malene Hein Damgaard, chefpsykolog i Frederiks-

berg Kommune  

Lone Grangaard Lorenzen, afdelingschef for Handi-

cap og de Psykosociale tilbud i Gladsaxe Kommune 

Jakob Jensen, chef for Social Service og Familier 

i Halsnæs 

Michael Karlsen, chef for Center for Børn og Fa-

milier, Hvidovre Kommune  

 

 

  

DAGSORDEN  
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2. Godkendelse af dagsorden og referat  

 

3. Evaluering af de særlige pladser i psyki-

atrien  

a. Oplæg fra Martin Sandberg Buch fra 

VIVE, der har været projektchef på eva-

lueringen 

 

4. Sikker elektronisk kommunikation ved brug af 

Care Links i Sundhedsplatformen  

a. Oplæg fra Gitte Krogager fra RHP 

 

5.  Audit om forebyggelse af tvangsindlæggelse  

 

6. Afrapportering af signaturprojektet ’Imple-

mentering af tværsektorielle netværksmøder 

med brug af den fælles skabelon’ 

 

7. Revision af samarbejdsaftaler – orienterin-

gen om status og den videre proces  

 

8. Orientering  

a. Nye sundhedsklynger  

b. Møder i TSS, SKU mv 

 

9. Næste møde, input til årshjul 2022 og møde-

plan 2022 

 

10. Eventuelt  

 

 

 

 

Emne 

1. Velkomst og præsentation 

 

Indstilling 
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Det indstilles, at Psykiatriens fælles samordningsudvalg: 

- Gennemfører en præsentationsrunde 

 

Sagsresumé 

 

Beslutning  

 Der var en kort bordrunde og præsentation.  

Bilag 

- Ingen 

 

Emne 

2. Godkendelse af dagsorden og referat 

 

Indstilling 

Det indstilles, at Psykiatriens fælles samordningsudvalg: 

- Godkender dagsordenen for mødet 

- Godkender referatet fra mødet den 9. juni 2021.  

 

Sagsresumé 

Det planlagte møde i Psykiatriens fælles samordningsudvalg den 3.9.2021 

blev aflyst.  

Beslutning 

Dagsorden og referat blev godkendt 

Bilag 

- Referat fra møde i Psykiatriens fælles samordningsud-

valg den 9. juni 2021 
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Emne 

3. Evaluering af de særlige pladser i psykiatrien  

Indstilling 

Det indstilles, at Psykiatriens fælles samordningsudvalg:  

- Reflekterer over evalueringen fra VIVE, herunder om 

der er områder, der er behov for at drøfte fremadret-

tet 

- Drøfter udnyttelsen af de særlige pladser efter om-

mærkningen. 

Sagsresumé  

Evaluering fra VIVE om de særlige pladser  

 

VIVE har på vegne af Sundhedsministeriet udarbejdet en evaluering af de 

særlige pladser i psykiatrien.  

 

Evalueringen kan ses på dette link:  

https://www.vive.dk/da/udgivelser/evaluering-af-de-saerlige-pladser-i-psyki-

atrien-16234/ 

 

Evalueringen vurderer, hvordan de særlige pladser fungerer og hvilke juste-

ringer, der kan styrke resultaterne fremadrettet ift. målgruppen og målsætnin-

gerne. 

 

Evalueringen undersøger også fordele og ulemper ved organiseringen og fi-
nansieringen, det tværgående samarbejde om visitation, revurdering og ud-
slusning efter endt ophold samt sammenhængene mellem målgruppe, visita-
tionskriterier, rammen for ophold, forløbslængde og opstillede succeskriterier. 

Der er følgende overordnede anbefalinger fra rapporten:  

- Der bør etableres en enklere finansieringsmodel 

- Der er behov for at styrke kapacitetsudnyttelsen 

- Regional variation giver mulighed for videndeling og 

udvikling 

https://www.vive.dk/da/udgivelser/evaluering-af-de-saerlige-pladser-i-psykiatrien-16234/
https://www.vive.dk/da/udgivelser/evaluering-af-de-saerlige-pladser-i-psykiatrien-16234/
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- Der er behov for botilbud, der kan rumme de mest kom-

plekse borgere 

- Der er behov for viden om effekter og omkostninger af 

indsatsen på de særlige pladser.  

Martin Sandberg Buch fra VIVE har været projektchef på evalueringen og vil 
på mødet holde et oplæg om evalueringen.  

Udnyttelsen af de særlige pladser efter om-mærkningen 

Det er i Region Hovedstaden besluttet, at om-mærke 5 særlige pladser til al-
mindelige sengepladser i psykiatrien. Det betyder, at der i september/oktober 
2021 åbner yderligere 10 særlige pladser på Psykiatrisk Center. Der er såle-
des i alt 42 særlige pladser i Region Hovedstaden.  

Det foreslås, at samordningsudvalget drøfter, hvordan vi indenfor de gæl-

dende rammer bedst kan udnytte kapaciteten på de særlige pladser, så fi-

nansieringen af tomme pladser begrænses mest muligt.  

Beslutning 

Martin Buch præsenterede VIVEs evaluering af de sikrede pladser, herunder 

kendte problemstillinger omkring de organisatoriske rammer for betaling.  

 

Martin oplyste, at oplægget også var holdt for Folketingets Sundhedsudvalg.  

 

Der blev i oplægget henvist til positive resultater fra region midt og nord, som 

havde holdt sig til en snæver fortolkning af visitationskriterierne.  

Det blev også fremhævet, at målgruppen til de særlige pladser har meget 

komplekse problemstillinger, og at Århus og Roskilde arbejder med nye spe-

cialiserede tilbud til dobbeltbelastede, som det kunne være interessant at 

følge. 

Efter oplægget var den en kort drøftelse af, hvordan man med ca. 40 pct 

ubelagte særlige pladser kunne blive bedre til at udnytte pladserne.  

 

Bilag 

- Oplæg fra VIVE er vedlagt referatet 
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Emne 

4. Sikker elektronisk kommunikation ved brug af Care 

Links i Sundhedsplatformen  

Indstilling 

Det indstilles, at Psykiatriens fælles samordningsudvalg: 

- Tager orienteringen om den aktuelle status for anven-

delse af Med Com på det psykiatriske område til ef-

terretning.  

- På baggrund af oplæg fra Gitte Krogager drøfter beho-

vet for elektronisk kommunikation, herunder mulige 

alternative løsninger til MedCom 

- Drøfter og beslutter den videre proces for arbejdet 

med sikker, tværsektoriel elektronisk kommunikation. 

Sagsresumé  

Det fremgår af Årshjulet, at udvalget skal have en temadrøftelse om ’Digitali-

sering og brug af MedCom’.  

MedCom – aktuel status  

Det er forsat en udfordring at understøtte sammenhængende forløb digitalt 

på socialpsykiatriområdet ved brug af MedCom. MedCom er et elektronisk 

kommunikationssystem, hvor der sikkert kan udveksles oplysninger om fæl-

les borgere, herunder personfølsomme oplysninger.  

Region Hovedstadens Psykiatri kan på linje med de somatiske hospitaler 

kommunikere fuldt ud med alle kommuners Sundhedsforvaltninger ved brug 

af MedCom standarderne.  

Det gælder desværre fortsat kun for et fåtal af kommunernes socialforvaltnin-

ger. En af årsagerne er, at kommunerne ikke har købt omsorgssystemer, 

som understøtter MedCom på det kommunale sociale område.  

De fleste kommuner er dog i stand til at sende og modtage MedCom-stan-

darden ’Kommunikationsmeddelelsen - KM’, der er en fritekst-model i mod-

sætning til de øvrige MedCom meddelelser, der genereres på baggrund af 

oplysninger i journaler mv.  

Udfordringerne med at bruge MedCom i den tværsektorielle kommunikation 

på det sociale og psykiatriske område er velkendte, og der er ikke noget, der 

tyder på, at korrespondance via MedCom er indenfor nærmere rækkevidde.  
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Alternative løsninger  

Det foreslås derfor, at udvalget drøfter behovet for sikker, elektronisk kom-

munikation.  

Som inspiration for drøftelsen af alternative løsninger vil Gitte Krogager, der 

er teamleder i Patientlogistik og Dataafdelingen i Region Hovedstadens Psy-

kiatri, holde et oplæg om Care Links i Sundhedsplatformen. 

Det foreslås videre, at udvalget på baggrund af behovet og Gitte Krogagers 

oplæg drøfter mulige alternative løsninger for den elektroniske tværsektori-

elle kommunikation.  

 

Beslutning 

Gitte Krogager holdt et oplæg om de muligheder, der er for elektronisk kom-

munikation om fælles borgere, herunder fordele og ulemper.  

Det blev oplyst, at en arbejdsgruppe er i gang med at se på, hvilke konkrete 

muligheder der er for forbedring ift. at udveksle relevante oplysninger om fæl-

les borgere elektronisk. Der er stor forskel kommunerne imellem på hvilke 

muligheder og hvilken praksis, der er.  

 

Leon Honoré efterlyste mulighed for at, fx botilbud kan sparre med det lokale 

psykiatriske center omkring brugen af elektronisk kommunikation.  

 

Winnie Brandt nævnte, at der i forbindelse med udrulning på det somatiske 

område var stort fokus på kompetenceudvikling. 

 

Det blev nævnt, at den elektroniske kommunikation fungerer godt mellem 

Psykiatrisk Center Amager og de botilbud, som centret samarbejder med. 

Det blev dog bemærket, at kommunernes opgaveportefølje, hvor der er be-

hov for at kunne kommunikere elektronisk er langt større end botilbudsområ-

det.  
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Det blev besluttet at afvente resultaterne af det arbejde, som den nedsatte 

arbejdsgruppe er i gang med at undersøge ift. den tværsektorielle elektroni-

ske kommunikation på det psykiatriske område.  

 

 

Bilag 

- Gitte Krogagers oplæg er vedlagt referatet 

 

 

 

Emne 

5. Audit om forebyggelse af tvangsindlæggelse  

Indstilling 

Det indstilles, at Psykiatriens fælles samordningsudvalg:  

- Beslutter at audit om forebyggelse af tvangsindlæg-

gelse ikke gennemføres som planlagt.  

- Beslutter at følge Center for Patientinddragelses ”Un-

dersøgelse af ’ukendte’ patienters oplevelse af 

tvangsindlæggelser i psykiatrien, og drøfte resulta-

terne, når de foreligger, som alternativ til at gen-

nemføre audit.   

Sagsresumé  

På mødet i Psykiatriens fælles samordningsudvalg den 26.2.2021 var der un-

der punktet om ’Samarbejdet med Akutberedskabet’, hvor Marie Baastrup, 

der er enhedschef i Akutberedskabet, holdt oplæg.  

Det fremgår af referatet, at: 

- Akutberedskabet oplever udfordringer i situationer, 

hvor det er akutberedskabets egne læger, der skal med-

virke til en tvangsindlæggelse – da de har ikke mange 

erfaringer ift. dette. Der er også tvivl om, hvornår 

der er behov for at anvende tvang, og hvornår der kan 

gøres noget andet.  
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- Der var en drøftelse af, hvordan vi kan samarbejde om 

at nedbringe tvangsindlæggelser. Der var i den forbin-

delse et forslag om at lave en audit ift. tvangsind-

læggelser, hvor dels den psykiatriske udrykningstjene-

ste, dels akutberedskabets læger (1813-læger) har med-

virket.  

- Det blev desuden foreslået, at der ved en audit også 

skal sættes fokus på, om der har været gentagne møn-

stre i adfærden op til tvangsindlæggelsen, herunder se 

på, hvad der er foregået i kommunalt regi forud for 

tvangsindlæggelsen.  

Det blev på mødet den 26.2.2021 besluttet, at der skal udarbejdes et forslag 

til kommissorium for en sådan audit.  

Proces ift. udarbejdelse af kommissorium 

Sekretariatet i Region Hovedstadens Psykiatri har udarbejdet et udkast til et 

overordnet kommissorium for audit.  

På baggrund af udkast til kommissorium, har der været møde med Marie 

Baastrup, Cecilie Engell, der er borgercenterchef i Københavns Kommune 

samt Helle Petersen, der er socialoverlæge i Københavns Kommune ift. kom-

missorium for audit.  

Der var følgende input:  

- Der er behov for at indsnævre målgruppen for audit. 

Den mest interessante målgruppe er den, hvor den 

tvangsindlagte borger ikke er tilknyttet et botilbud 

eller lign. samt hvor der ikke er et fast behandlings-

forløb i Region Hovedstadens Psykiatri.  

 

Der er med andre ord tale om borgere, der indtil 

tvangsindlæggelsen er gået ’under radaren’. Kendte 

borgere - altså borgere, der i forvejen modtager soci-

ale ydelser og/eller er i et stabilt behandlingsfor-

løb, er der bedre mulighed for at arbejde forebyggende 

med. 

 

- Der blev desuden efterlyst et ressourceestimat for 

gennemførelse af audit.  

Sekretariatet i Region Hovedstadens Psykiatri har efterfølgende været i kon-

takt med overlæge og professor Merete Nordentoft. Merete er desuden forsk-

ningsleder på Psykiatrisk Center København og har jævnligt vagter i Psykia-

trisk Akutberedskab.  
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Data om målgruppen 

Der er i maj 2020 udarbejdet data vedr. tvangsindlæggelser, der angiver ge-

nerelle data om tvangsindlæggelser samt information om målgruppen for 

tvangsindlæggelser. Data understøtter, at målgruppen, der ikke i forvejen er 

kendt i psykiatrien, er interessant.  

Som baggrund vedlægges data vedr. tvangsindlæggelser fra Region Hoved-

stadens Psykiatri, der er udarbejdet i maj 2020.   

Ressourceestimat på gennemførelse af audit 

Gennemgang af ca. 50 cases ifm. audit forudsætter, at der deltager medar-

bejdere fra involverede kommuner, repræsentanter fra almen praksis, repræ-

sentanter fra Psykiatrisk Akutberedskab og repræsentanter fra Region Ho-

vedstadens Psykiatri.  

Ift. ressourceforbruget skønnes, at der alene i Region Hovedstadens Psyki-

atri skal afsættes et par medarbejdere i et par måneder til at gennemføre au-

ditarbejdet for at få klarlagt, hvad der er foregået op til tvangsindlæggelsen. 

Dertil kommer tilsvarende ressourcer for de øvrige involverede parter. Det 

kan i princippet være alle 29 kommuner samt et antal praktiserende læger.  

 

 

 

Mulige alternativer til tværsektoriel audit 

Som det fremgår ovenfor, vil det være ressourcekrævende at gennemføre en 

audit for at finde mønstre op til tvangsindlæggelsen hos de involverede par-

ter, samt finde mønstre i udfordringer ifm. selve tvangsindlæggelsen.  

Hvis udvalget mener, at der ikke på nuværende tidspunkt er mulighed for at 

afsætte de nødvendige ressourcer, er der følgende alternative mulighed:  

- Center for Patientinddragelse - CPI i Region Hovedsta-

den vil udarbejde en ”Undersøgelse af ’ukendte’ pati-

enters oplevelse af tvangsindlæggelser i psykiatrien.  

Der er udarbejdet projektbeskrivelse for CPI´s undersøgelse, der vedlægges 

som bilag.  

Psykiatriens fælles samordningsudvalg kan derfor som alternativ vælge at 

følge CPI´s undersøgelse og drøfte resultaterne, når de foreligger. Det for-

ventes at være klar medio 2022.  
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Beslutning 

Lotte Pihl gjorde rede for forløbet omkring audit og baggrunden for at anbe-

fale af afvente CPI´s undersøgelse. 

Det blev bemærket, at CPI´s undersøgelse ikke rummer målgruppen af børn 

og unge, og at der evt. skal køre et selvstændigt spor for børneområdet.  

Indstillingen blev godkendt. 

 

Bilag 

- Data fra Region Hovedstadens Psykiatri vedr. tvangs-

indlæggelser 

- Projektbeskrivelse – Center for Patientinddragelse 

“Undersøgelse af ’ukendte’ patienters oplevelse af 

tvangsindlæggelser i psykiatrien 

 

 

 Emne 

6. Afrapportering af signaturprojektet ’Implementering 

af tværsektorielle netværksmøder med brug af den 

fælles skabelon’ 

 

Indstilling 

Det indstilles, at Psykiatriens fælles samordningsudvalg:  

- Tager orienteringen til efterretning.  

Sagsresumé  

De lokale samordningsudvalg har arbejdet med implementering af strukture-

rerede tværsektorielle netværksmøder med brug af den fælles skabelon som 

psykiatriens signaturprojekt. 
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Der er udfyldt spørgeskemaer fra alle planområder på både voksenområdet 

og børne- og ungeområdet fra perioden 1.1.2021 – 31.7.2021, hvor der er 

svaret på, hvordan arbejdet med skabelonen er håndteret samt om brugen af 

skabelonen har givet netværksmøderne værdi for hhv. borgere/pårørende og 

de professionelle.  

Resultaterne af tilbagemeldingerne har løbende været drøftet i de lokale 

samordningsudvalg og har givet et godt indblik i, hvor brugen af skabelonen 

går godt, og hvor der er plads til forbedringer. Den øgede bevidsthed om kva-

liteten af det tværsektorielle samarbejde har haft en understøttende effekt ift. 

opgaven. 

Der er afrapporteret til Tværsektoriel Strategisk Styregruppe, der på et møde 

den 8.10.2021 har taget afrapporteringen til efterretning.  

 

Beslutning  

Lone Bjørklund gjorde rede for behandlingen af punktet på møde i TSS. 

Orienteringen blev taget til efterretning. 

 

Bilag 

- Afrapportering af Signaturprojektet til Tværsektoriel 

Strategisk Styregruppe 

 

 

Emne 

7. Revision af samarbejdsaftaler – orienteringen om 

status og den videre proces  

Indstilling 

Det indstilles, at Psykiatriens fælles samordningsudvalg: 

- Tager orienteringen til efterretning 

 

Sagsresumé 

Der har siden foråret 2021 været arbejdet med revision af samarbejdsaftalen 

på hhv. voksenområdet og børne- og ungeområdet.  
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Der har været afsluttende møder i begge arbejdsgrupper, og udkast til revi-

derede samarbejdsaftaler er sendt til sekretariatet for Tværsektoriel Strate-

gisk Styregruppe med henblik på igangsætning af høring hos relevante par-

ter.  

Efter høringsfasen gennemarbejder sekretariatet for arbejdsgrupperne hø-

ringssvar og foretager de endelige tilpasninger, inden samarbejdsaftalerne 

sendes til godkendelse i Tværsektoriel Strategisk Styregruppe og Sundheds-

koordinationsudvalget.   

 

Beslutning 

Der blev orienteret om, at samarbejdsaftalerne er på vej i høring, og at der 

efter en eventuel tilpasningsproces skal arbejdes på at sikre implementering 

af samarbejdsaftalerne. Sekretariatet kommer med et oplæg til implemente-

ring.  

Orienteringen blev taget til efterretning. 

Bilag 

- Høringsudkast – samarbejdsaftalen for voksne 

- Høringsudkast – samarbejdsaftalen for børn og unge 

 

 

 

Emne 

8. Orientering 

 

Indstilling 

Det indstilles, at Psykiatriens fælles samordningsudvalg: 

- Tager orienteringen til efterretning. 

 

Sagsresumé 

Der er følgende orienteringer:  

- Nye sundhedsklynger (regeringen, Danske Regioner, KL 

er enige om at styrke samarbejdet på tværs af sund-

hedsvæsenet ved at etablere sundhedsklynger, der skal 

skabe bedre og mere sammenhængende patientforløb)  
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- Møder i TSS, SKU mv 

 

Beslutning 

Lone Bjørklund orienterede om, at TSS anbefaler at sundhedsaftalerne for-

længes et år til halvandet. Denne forespørgsel ligger til politisk behandling.  

 

Ift. sundhedsklyngerne afventes lovgivning og hermed afklaring om organise-

ringen.  

 

Orienteringen blev taget til efterretning. 

Bilag 

- Aftaletekst vedr. Sundhedsklynger 

 

 

Emne 

9. Næste møde, input til årshjul 2022 og mødeplan for 

2022 

 

Indstilling 

Det indstilles, at Psykiatriens fælles samordningsudvalg: 

- Drøfter og beslutter indhold på det kommende møde den 

25.2.2022.  

- Giver input til indhold på Årshjulet for 2022 

- Tager mødeplan for 2022 til efterretning 

 

Sagsresumé 

Næste møde 

Det foreslås at drøfte følgende punkter på mødet i februar 2022:  

- Forebyggelse af tvangsindlæggelser – det foreslås 

at formandskabet for 2 lokale samordningsudvalg på 

mødet orienterer om, hvordan der lokalt arbejdes 

med at forebygge tvangsindlæggelser.  
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- Orientering om ny overenskomst for almen praksis, 

herunder hvilken betydning overenskomsten har for 

samarbejdet med kommuner og Region Hovedstadens 

Psykiatri v/ Annette Randløv  

- Status på arbejdet med etablering af de nye sund-

hedsklynger 

- Orientering fra møder i TSS, SKU, temagrupper, ar-

bejdsgrupper, samarbejdsfora mv (årshjulet opdate-

res løbende ift. opgaver, som afledes af arbejdet i 

disse fora) 

Input til årshjul 2022 

Der er følgende forslag til indhold på årshjulet for 2022:  

- Forebyggelse af tvangsindlæggelser som gennemgående 

tema 

- Status på etablering af de nye sundhedsklynger som 

gennemgående punkt 

- Implementering af reviderede samarbejdsaftaler 

- 10-årsplanen for psykiatrien 

- Drøfte afrapportering fra Center for Patientinddra-

gelses undersøgelse af ”Ukendte patienters oplevel-

ser af tvangsindlæggelser i psykiatrien 

- Oplæg om modelcellen på Psykiatriske Center Amager.  

Modelcellen er et udviklingsprojekt, hvor man af-

prøver APUs samarbejdsmodel ift. borgere med samti-

dig psykotisk sygdom og misbrug. APUs samarbejdsmo-

del er udviklet på Psykoterapeutisk Center Stolpe-

gård i tæt samarbejde med en række kommuner ift. 

integreret behandling af borgere med ikke-psykoti-

ske lidelser og samtidigt misbrug. 

- Oplæg om erfaringer med samarbejdet mellem social-

psykiatriske botilbud, de udgående botilbudsteams 

fra Region Hovedstadens Psykiatri samt erfaringer 

med botilbudslæger fra almen praksis 

Mødeplan 2022 

Der er planlagt følgende møder i 2022: 

Den 25.2.2022 

Den 3.6.2022 

Den 9.9.2022 

Den 2.11.2022 

Der er sendt invitationer til møderne via outlook. 
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Beslutning 

 

 

Forslag til nye emner til årshjulet: 

• Forebyggelse af tvangsindlæggelser er et gennemgå-

ende tema på møderne i 2022.  

Der blev i den forbindelse inviteret til at 1-2 lo-

kale samordningsudvalg melder ind til sekretariatet 

om et oplæg om, hvordan man i de lokale samord-

ningsudvalg har arbejdet med at forebygge tvangs-

indlæggelser. Ingen meldte sig på mødet. 

• Den nye grundaftale om finansiering af ledsagelse 

til behandling på hospital  

• Erfaringer med STIME-projektet  

• En temadrøftelse om koordinerede indsatser på tværs 

af børneområdet - KIT og hvordan forskellige natio-

nale programmer anvendes 

• Implementering af samarbejdsaftaler 

 

Bilag 

- Ingen 

 

 

 

Emne 

10. Eventuelt 

 

Indstilling 

  

Sagsresumé 

 

Beslutning 
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Bilag 

- Ingen  
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